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Geachte heer, mevrouw, 

In deze brief beantwoorden wij de vragen van de PvdA-fractie waarin zij hun zorgen 
uiten dat leerplichtige leerlingen in Groningen door de hoge kosten voor de aanschaf van 
leermiddelen geen toegang zouden hebben tot het MBO. 

Vragen PvdA-fractie: 
1. Bent u bekend met het bericht van de NOS/Nieuwsuur van 10 september jongstleden 

"Leerplichtigen door hoge kosten niet naar mbo " ? Wat is de reactie van het college 
naar aanleiding van het kennisnemen van dit bericht? 

Antwoord: Wij zijn bekend met het bericht "Leerplichtigen door hoge kosten niet 
naar mbo" en wij vinden dat de financiële thuissituatie van kinderen niet van invloed 
mag zijn op de mogelijkheid om een Mbo-opleiding te kunnen volgen. 

2. Door de hoge kosten waarmee volgen van beroepsopleidingen gepaard gaat kunnen 
kinderen uit minimagezinnen niet meer deelnemen aan het onderwijs. Het gaat 
hierbij om de aanschaf van bijvoorbeeld koksmessen, kappersbenodigdheden of een 
uniform. Deelname aan een opleiding is uitgesloten zonder deze spullen. Zijn er bij 
het college gevallen bekend waarbij leerlingen in de gemeente Groningen niet 
kunnen deelnemen aan mbo-opleidingen door hoge kosten ? Hoe beoordeelt het 
college het al dan niet bestaan van deze gevallen? 

Antwoord: Gelukkig wordt leerlingen in de gemeente Groningen niet de toegang 
geweigerd tot een Mbo-opleiding op basis van hoge kosten. Het beleid van de ROC's 
in Groningen is dat leerlingen niet uitgesloten mogen worden van deelname aan de 
opleiding ook al hebben zij het benodigde materiaal niet kunnen aanschaffen. 
Financiële problemen mogen dus geen belemmering vormen voor toegang tot een 
Mbo-opleiding. 



Bladzijde 2 van 3 

Wel hebben deze zomer ondanks dit beleid zich 10-15 ouders gemeld bij ons die in 
de veronderstelling waren dat hun kind niet zou worden toegelaten op de opleiding 
indien de schoolspullen niet allemaal van te voren waren aangeschaft. Dit vinden wij 
een zorgwekkend signaal. Tijdens een gesprek dat wij met de ROC's hebben 
gevoerd, hebben wij daarom het volgende afgesproken: 

• De ROC's zullen al hun personeel dat de intake van leerlingen verzorgd opnieuw 
instrueren, zodat duidelijk is dat alle leerlingen aan een opleiding kunnen 
beginnen 

• Het ROC personeel zal ondersteund worden door de consulenten "school als 

werkplaats" voor het bieden van ondersteuning aan minima (het wegwijs maken 

in regelingen en het invullen van aanvragen). 

3. Het artikel vermeldt dat Stichting Leergeld een ouder die vraagt om financiële 

ondersteuning naar de gemeente verwijst. De gemeente verwijst in dit geval 

vervolgens weer terug naar Leergeld. Zijn er bij het college gevallen bekend waarbij 

Leergeld ouders naar de gemeente verwijst? Indien dit het geval is: Hoe heeft in deze 

gevallen het college op een dergelijk verzoek gereageerd? 

Antwoord: Gezien de enorme toename van aanvragen door Mbo-leerlingen ten 
gevolge van het aangepaste rijksbeleid heeft Stichting Leergeld landelijk besloten om 
niet langer aanvragen voor leermiddelen voor Mbo-leerlingen te honoreren. Dat 
besluit hebben ze me ons gecommuniceerd. Wij horen inderdaad van mensen terug, 
dat ze door Stichting Leergeld niet langer geholpen kunnen worden en daarom bij ons 
aankloppen. 

Wij verwijzen deze mensen in principe naar Stichting Urgente Noden (SUN). Vanuit 

een samenwerking tussen SUN en het Kindpakket hebben wij ervoor gezorgd dat 

voor iedereen een oplossing is gevonden. 

4. De PvdA fractie is van mening dat de huidige situatie ongewenst is: Leerplichtige 

kinderen uit minimagezinnen zitten thuis doordat hun ouders de aanverwante kosten 

voor hun opleiding niet kunnen dragen. Deelt het college onze zienswijze? 

Antwoord: Wij delen de zienswijze dat dit ongewenst zou zijn, maar constateren dat 

de praktijk gelukkig een ander beeld laat zien. 



Bladzijde 3 yan 3 

5. Wat gaat het college doen om ervoor te zorgen dat deze leerplichtige kinderen 
gewoon naar school kunnen? 

Antwoord: Wij hebben niet kunnen vaststellen dat leerplichtige minimakinderen 
thuiszitten omdat zij de kosten voor leermiddelen niet kunnen betalen. We hebben 
wel geconstateerd dat de aanschaf van deze leermiddelen voor een steeds grotere 
groep minima een financieel knelpunt is. In overleg met het onderwijs zijn afspraken 
gemaakt over onze rollen en gezamenlijk verantwoordelijkheid (ouders, voortgezet 
onderwijs, ROC's en gemeente). Ouders moeten duidelijke voorlichting krijgen over 
de financiële gevolgen van een studiekeuze. Onderwijs en gemeente zorgen samen 
voor een goed ondersteuningsaanbod voor minima en goede toegang daartoe. 

Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders van Groningen, 

de burgemeester, de secretaris. 
Peter den Oudsten Peter Teesink 



Schriftelijke vragen ex Art 41 RvO 

GRONINGEN 
Aan Het college van B&W van Groningen 

Betreft Leerplichtigen door hoge kosten niet naar mbo. 

Datum 14 september 2015 

Geacht college van burgemeester en wethouders van de gemeente Groningen, 

1. Bent u bekend met het bericht van de NOS/Nieuwsuur van 10 september jongstleden 
"Leerplichtigen door hoge kosten niet naar mbo"?^ Wat is de reactie van het college naar aanleiding 
van het kennisnemen van dit bericht? 

2. Door de hoge kosten waarmee volgen van beroepsopleidingen gepaard gaat kunnen kinderen uit 
minimagezinnen niet meer deelnemen aan het onderwijs. Het gaat hierbij om de aanschaf van 
bijvoorbeeld koksmessen, kappersbenodigdheden of een uniform. Deelname aan een opleiding is 
uitgesloten zonder deze spullen. 

Zijn er bij het college gevallen bekend waarbij leeriingen in de gemeente Groningen niet kunnen 
deelnemen aan mbo-opleidingen door hoge kosten? Hoe beoordeelt het college het al dan niet 
bestaan van deze gevallen? 

3. Het artikel vermeldt dat Stichting Leergeld een ouder die vraagt om financiële ondersteuning naar 
de gemeente verwijst. De gemeente verwijst in dit geval vervolgens weer terug naar Leergeld. Zijn er 
bij het college gevallen bekend waarbij Leergeld ouders naar de gemeente verwijst? 
Indien dit het geval is: Hoe heeft in deze gevallen het college op een dergelijk verzoek gereageerd? 

4. De PvdA fractie is van mening dat de huidige situatie ongewenst is: Leerplichtige kinderen uit 
minimagezinnen zitten thuis doordat hun ouders de aanverwante kosten voor hun opleiding niet 
kunnen dragen. Deelt het college onze zienswijze? 

5. Wat gaat het college doen om ervoor te zorgen dat deze leerplichtige kinderen gewoon naar school 
kunnen? 

Namens de fractie van de PvdA, 

Maarten van der Laan Carine Bloemhoff 

' Via: http://nos.nl/nieuwsuur/artikel/2057 I 14-leerplichligon-dooi-hc)gü-kosteri-niet-riarir-
mbo.lunti?tillc=icerplichtigen-door-hogc-kostcn-nict-iiaar-mbo (geraadpleegd 12 september 2015) 


